

ISSN 0511-4713

文 史

二〇一五年
第三輯

中華書局

目 錄

- 唐叔虞至晉武公年代事蹟考 程平山(5)
- 嘉禾吏民田家蔚與孫吳身份等級體系 蘇俊林(25)
- 論蕭子良永明中後期的奉法與弘法
——以蕭子良與諸人來往書信為中心 李 猛(47)
- 南朝佛教與烏傷地方
——從四通梁陳碑刻談起 魏 斌(79)
- 中古廟制“始祖”問題再探 華 喆(117)
- 漢譯佛典中的“坏(杯)船”、“坏(杯)舟”
——兼談“杯度”、“一葦渡江”傳說之由來 董志翹(135)
- 義淨的律典翻譯及其流傳
——以敦煌西域出土寫卷為中心 陳 明(145)
- 遼代《蕭紹宗墓誌銘》和《耶律燕哥墓誌銘》
考釋 郭寶存 祁彥春(177)
- 佚名《文選》注綜合研究
——以《敦煌本文選注》研究為起點 景 浩(191)

《春秋左傳詁》抄襲舉證 吕東超(211)

靜嘉堂所藏《舊五代史》鈔本述略 張恒怡(249)

* 二十四史修訂研究 *

《史記》標點芻議(一) 吳新江 趙生群(267)

《文史》稿約(24) 《文史》撰寫格式(78)

CONTENTS

From Shuyu of the Tang to Duke Wu of the Jin: The chronicle seen in Jin Shijia of The History	Cheng Pingshan(5)
Hierarchy system of the Wu Kingdom seen through the wooden slips discovered in Changsha	Su Junlin(25)
Xiao Ziliang's Buddhist belief and propagation during the middle and late Yongming reign period	Li Meng(47)
Buddhism in Wuchang during the Southern Dynasties	Wei Bin(79)
Shizu of the imperial rituals rules in mediaeval China: Further discussion	Hua Zhe(117)
Pichuan and Pizhou in Chinese Buddhist texts: The origin of its story	Dong Zhiqiao(135)
The Vinaya texts translated by Yijing: Focusing on the MSS discovered from Dunhuang and the Western Region	Chen Ming(145)
The Epitaphs of Xiao Shaozong and Yelu Yange of the Liao: Some researches	Guo Baocun & Qi Yanchun(177)
The commentaries on Wenxuan found in Dunhuang: A compreh- ensive study	Jing Hao(191)
Hong Liangji's plagiarism in his Chunqiu Zuozhuan Gu: Some evidences	Lyu Dongchao(211)
The scribed version of The Old History of the Five Dynasties kept in Seikado Bunko	Zhang Hengyi(249)
Some remarks on the punctuations of The History (Part 1)	Wu Xinjiang & Zhao Shengqun(267)

文 史 (季刊) 二〇一五年第三輯
WEN SHI 總第一一二輯

主管：中國出版集團公司
主辦：中華書局有限公司
編輯：《文史》編輯部
(北京市豐臺區太平橋西里38號 郵政編碼：100073)

電話：86-10-63263610
網址：<http://www.zhbc.com.cn>
電子信箱：wenshi@zhbc.com.cn
出版：中華書局
印刷：北京天來印務有限公司
國內發行：河北省廊坊市郵政局報刊發行局
郵發代號：18-350

國外總發行：中國國際圖書貿易總公司
(北京399信箱)

國外發行代號：Q1694
國內統一刊號：CN11-1678/K
2015年8月1日出版

定價：38.00元

